發文方式: 郵寄

保存年限:

中華民國獸醫師公會全國聯合會 函

地址:105041臺北市松山區市民大道4段

27號

承辦人:劉謹儀 電話:02-77273710 傳真:02-27810486

電子信箱: cieutt@gmail.com

受文者:如正副本行文單位

發文日期:中華民國110年3月17日

發文字號:全聯獸師倫字第1100000139號

速別:最速件

密等及解密條件或保密期限:

附件:如文

訂

主旨:函轉行政院農業委員會動植物防疫檢疫局(下稱防檢局)有關 世界動物衛生組織(OIE)亞太區域代表處(東京局)辦理 之「狂犬病線上研討會議」乙案,詳如說明,請貴公會轉知 所屬踴躍參與,請查照。

說明:依據防檢局110年3月15日選檢二字第1101481357號函(如附件)辦理。

正本:社團法人臺北市獸醫師公會、社團法人新北市獸醫師公會、社團法人臺中市獸醫師公會、社團法人臺南市獸醫師公會、社團法人高雄市獸醫師公會、基隆市獸醫師公會、桃園市獸醫師公會、新竹市獸醫師公會、新竹縣獸醫師公會、苗栗縣獸醫師公會、彰化縣獸醫師公會、南投縣獸醫師公會、雲林縣獸醫師公會、嘉義市獸醫師公會、嘉義縣獸醫師公會、高雄縣獸醫師公會、屏東縣獸醫師公會、宜蘭縣獸醫師公會、花蓮縣獸醫師公會、臺東縣獸醫師公會、澎湖縣獸醫師公會、金門縣獸醫師公會

副本:本會秘書處

理事長譚文(前)

第1頁 共1頁



行政院農業委員會動植物防疫檢疫局 函

地址:100臺北市中正區和平西路二段100

號9樓

承辦人:彭家芬

電話: (02)2343-1414 傳真: (02)2332-2200

電子信箱:

受文者:中華民國獸醫師公會全國聯合會

發文日期:中華民國110年3月15日 發文字號:防檢二字第1101481357號

速別:普通件

密等及解密條件或保密期限:

附件:如文1101481357-a1 (1101481357-A1.pdf)

主旨:有關世界動物衛生組織(OIE)亞太區域代表處(東京局)辦理之「狂犬病線上研討會議」乙案,詳如說明,請查照並轉知所屬踴躍參與。

說明:

- 一、依據OIE東京局110年3月4日電子郵件及會議議程辦理(如 附件)。
- 二、旨揭組織訂於臺灣時間110年3月22日及23日上午11時至下午2時(日本時間12時至3時)辦理該研討會,會議主題包含狂犬病之監控策略、有效防控計畫,及提升大眾媒體之溝通意識等,以期共同達成撲滅狂犬病之目標。
- 三、考量會議主題,敬邀貴機關(單位)轉知所屬,請逕依附件說明踴躍報名參加。
- 正本:行政院農業委員會家畜衛生試驗所、行政院農業委員會畜牧處、臺北市動物保護處、新北市政府動物保護防疫處、桃園市政府動物保護處、臺中市動物保護防疫處、臺南市動物防疫保護處、高雄市動物保護處、宜蘭縣動植物防疫所、基隆市動物保護防疫所、新竹縣家畜疾病防治所、新竹市動物保護及防疫所、苗栗縣動物保護防疫所、彰化縣動物防疫所、南投縣家畜疾病防治所、雲林縣動植物防疫所、嘉義縣家畜疾病防治所、屏東縣動物防疫所、臺東縣動物防疫所、花蓮縣動植物防疫所、澎湖縣家畜疾病防治所、金門縣動植物防疫所、連江縣政府、嘉義





市政府、行政院農業委員會林務局、行政院農業委員會特有生物研究保育中心、衛生福利部疾病管制署、國立臺灣大學獸醫專業學院、國立中興大學獸醫學院、國立嘉義大學獸醫學院、國立屏東科技大學獸醫學院、亞洲大學學士後獸醫系、中華民國獸醫師公會全國聯合會、行政院農業委員會動植物防疫檢疫局基隆分局、行政院農業委員會動植物防疫檢疫局高雄分局、行政院農業委員會動植物防疫檢疫局高雄分局

副本:本局局長室、本局徐副局長室、本局動物防疫組、本局肉品檢查組、本局企劃組、本局動物檢疫組(均含附件) 電 2021/203/16文

· · · · ·





WORLD ORGANISATION FOR ANIMAL HEALTH
Protecting animals, preserving our future

INFORMATION SHEET

OIE virtual workshop: Preparing for and dealing with incursion of an infectious disease - rabies

Monday 22nd &Tuesday 23rd March

12-3pm JST (Meeting time calculator https://bit.ly/2NyxFUm)

Background

Rabies is one of the deadliest zoonoses, killing nearly 59,000 people worldwide each year. Over 95% of human cases of rabies are due to dog bites and we have the tools needed to eradicate it. Although rabies is endemic throughout much of Asia, many countries—particularly in the Pacific region-remain free from the disease. However, these countries are still at risk of disease incursion and vigilance is key to remaining free from rabies. A risk assessment study conducted by the OIE in 2019 showed large scale movement of dogs by land and sea across South East Asia - these pose a threat to many areas in the region, including island countries. To this end, many countries have various legislations such as biosecurity or sanitary protection laws which include contingency policies to tackle a potential incursion.

We will hold a series of virtual meetings for the Asia and Pacific region to share updates, progresses and tools from the OIE and partners, and also experiences from countries. Meetings are being organised for endemic countries in ASEAN and SAARC - the focus of these is on rabies control and elimination. However, for non-endemic countries or those with the disease only in a specific infected zone, it is more appropriate to focus on prevention measures, risk communication skills, and contingency plans should an incursion of rabies occur. Many of the principles of biosecurity and contingency planning are applicable to other zoonoses and skills from this workshop can be applied to other diseases.

Preparation

A short online survey has been shared with the OIE Delegate and Focal Point for Animal Disease Notification. This should be submitted to the OIE by either of these contact persons in advance of the training, by Monday 15th March, to be included in the summary presentation on Day 1.

Provisional agenda

Day 1, Monday 22nd March: Rabies preparedness in the region (3 hours)

| Presentation | Speaker | Time |
|------------------------------------------------|------------------------|--------|
| Opening of workshop & participants' photo | OIE RRAP | 5 min |
| Welcome remarks | OIE Regional | 5 min |
| | Representative | |
| Outline of the virtual workshop | OIE RRAP | 5 min |
| What is "Zero by 30"? | TBC | 20 min |
| Risk assessment on cross-border spread of dog- | Professor Michael | 30 min |
| mediated rabies in South-East Asia | Ward, University of | |
| | Sydney and Dr Victoria | |
| | Brookes, Charles Sturt | |
| | University, Australia | |

| Preparedness across the region – summary of Members' | OIE RRAP | 15 min |
|------------------------------------------------------|-----------------|--------|
| survey | | |
| Comfort break | | 10 min |
| Keeping rabies out – examples of plans in the region | Members | 45 min |
| Discussion/Q&A | Chair: OIE RRAP | 45 min |

Day 2, Tuesday 23rd March: Contingency planning and risk communication for rabies (3 hours)

| Presentation | Speaker | Time |
|---------------------------------------------------------------------------------------|-------------------------------------------------|--------|
| Welcome and brief recap from workshop day 1 | OIE RRAP | 5 min |
| Contingency plans – effectively eliminating an outbreak and preventing further spread | Dr Changchun Tu, CVRI, China (OIE expert) | 20 min |
| Rabies incursion into a free region – a multi-sectoral problem | TBC | 15 min |
| Public awareness and community communication | Dr Robyn Alders, Australia | 30 min |
| Dealing with the media during a rabies incursion | TBC | 15 min |
| Comfort break | | 10 min |
| Regional examples of awareness campaigns | Members | 40 min |
| Discussion/Q&A | Chair: OIE RRAP | 45 min |

Participants

This event targets OIE Members in Asia and the Pacific where rabies is non-endemic (including those where certain areas are disease-free). These sessions on 22nd and 23rd March are open to any appropriate participants from Members. They are also open to participants from other countries as observers. Therefore, do not hesitate to share the event details with colleagues and partners working in government, academia, research institutes, NGOs, and private sector working on rabies in your own country or neighbouring countries.

The training is anticipated to be relevant to representatives from these groups:

- Focal point or person taking the lead in rabies control and elimination activities in
 Member countries from both animal and human health sectors
- Representatives from the One Health secretariat/committee/task force (or equivalent, as appropriate)
- OIE National Focal Points for Animal Disease Notification
- OIE National Focal Points for Communication
- One or two other representatives from biosecurity/quarantine departments (or equivalent, as appropriate)
- Representatives from the tripartite and partners: FAO RAP, OIE RRAP and SRR-SEA, WHO SEARO and WHO-WPRO, GARC

Course methodology

The training will be undertaken using PPT presentations, pre-recorded videos, live Q&A and facilitated discussions.

Virtual platform

The event will be held using the **Zoom** platform. Please ensure to install Zoom on your computer or smart phone to access the webinar. Download and create a Zoom account at https://zoom.us/download if you do not already have one.

Registration

Participants are required to register for the webinar using the following QR code or link: $\frac{https://bit.ly/3qT4hXs}{https://bit.ly/3qT4hXs}$

Once you register for the meeting, you will receive an email giving access to join the zoom meeting. Please save the e-mail carefully as you will need to join using the private link provided in the email.



Joining the webinar

Click on the link in your registration email to join the meeting on 22nd and 23rd March 2021. Please join a few minutes before the scheduled starting time.

Other information

The webinar materials including presentations will be uploaded on the OIE Asia Pacific website at https://rr-asia.oie.int/en/ after the event.

Event evaluation

At the end of the training, all participants will be asked to complete a short evaluation survey (online) to assess the usefulness and impact of the training, to identify important topics for future events, and suggestions to enhance rabies prevention and control in the region. The link to the event evaluation will be shared later.

For further information about this training, please contact the OIE Regional Representation for Asia and the Pacific: Dr Lesa Thompson (l.thompson@oie.int) with copy to asia.pacific@oie.int)

